
Innst. 658 S
(2020–2021)

Innstilling til Stortinget 
fra transport- og kommunikasjonskomiteen

Prop. 204 S (2020–2021)

Innstilling fra transport- og kommunikasjons-
komiteen om Vegpakke Harstad i Troms og Finn-
mark – revidert finansieringsopplegg

Til Stortinget

1. Sammendrag
Samferdselsdepartementet legger i proposisjonen 

frem forslag om revidert finansieringsopplegg for 
Vegpakke Harstad, i tråd med vedtak fra lokale myndig-
heter.

Formålet med Vegpakke Harstad er å bedre miljøet 
og utviklingsmulighetene i sentrum av Harstad, bedre 
vilkårene for kollektivtransport, gående og syklende, 
samt sikre tilstrekkelig kapasitet i transportsystemet. 
Prosjektet ble vedtatt gjennom Stortingets behandling 
av Prop. 119 S (2013–2014) i 2014, jf. Innst. 308 S (2013–
2014). Anleggsarbeidene startet i april 2015 og skal etter 
planen ferdigstilles i 2025. Bompengeinnkrevingen 
startet i juni 2016.

Det opplyses i proposisjonen at da Prop. 119 S 
(2013–2014) ble lagt fram, forelå det få reguleringspla-
ner eller andre detaljplaner for aktuelle prosjekter og 
tiltak innenfor pakken. Det var derfor knyttet stor usik-
kerhet til kostnadsoverslagene. Videre planlegging har 
avdekket at flere av de aktuelle prosjektene og tiltakene 
er mer omfattende og kostnadskrevende enn tidligere 
anslått. I tillegg har bompengeinntektene vært lavere 
enn forventet som følge av mindre trafikk gjennom 
bomstasjonene enn lagt til grunn i Prop. 119 S (2013–
2014). For at flest mulig av de opprinnelig planlagte pro-
sjektene og tiltakene skal kunne realiseres og bidra til 

bedre måloppnåelsen for pakken, har både Harstad 
kommune og Troms og Finnmark fylkeskommune gått 
inn for å revidere finansieringsopplegget for Vegpakke 
Harstad. Det er lokalpolitisk enighet om å øke takstene 
samt å forlenge innkrevingsperioden med fem år, fra 15 
til 20 år. I forslaget til revidert finansieringsopplegg er 
det også lagt til grunn en økning i både statlige, fylkes-
kommunale og kommunale midler. I tillegg kommer all 
merverdiavgift som staten refunderer for prosjekter og 
tiltak i veipakken.

Forslaget til revidert finansieringsopplegg inne-
bærer at den økonomiske rammen økes med om lag 770 
mill. 2021-kroner, til om lag 2,6 mrd. 2021-kroner. Ta-
bell 5.1 i proposisjonen viser forslag til revidert finansi-
eringsplan for Vegpakke Harstad, sammenlignet med fi-
nansieringsplanen i Prop. 119 S (2013–2014), omregnet 
til 2021-prisnivå.

Det vises til proposisjonen for en nærmere gjen-
nomgang av bakgrunnen for og innholdet i forslaget om 
revidert finansieringsopplegg.

2. Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  Ø ys t e i n  L a n g h o l m  H a n s e n ,  K i r s t i 
L e i r t r ø ,  S v e r r e  My r l i  o g  I n g a l i l l  O l s e n ,  f r a 
H ø y r e ,  S o l v e i g  S u n d b ø  A b r a h a m s e n ,  J o n ny 
F i n s t a d ,  N i l s  A a g e  J e g s t a d  o g  l e d e r e n 
H e l g e  O r t e n ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Å s h i l d 
B r u u n - G u n d e r s e n ,  B å r d  H o k s r u d  o g  To r 
A n d r é  J o h n s e n ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  B e n g t 
Fa s t e r a u n e  o g  S i v  M o s s l e t h ,  f r a  S o s i a l i s t i s k 
Ve n s t r e p a r t i ,  A r n e  N æ v r a ,  o g  f r a  Ve n s t r e , 
Jo n  G u n n e s , viser til Prop. 204 S (2020–2021) der det 
legges fram forslag om revidert finansieringsopplegg for 



2 Innst. 658 S – 2020–2021

Vegpakke Harstad (Harstadpakken), i tråd med lokale 
vedtak.

Ko m i t e e n  viser til Stortingets behandling av Har-
stadpakken i 2014 og at det da var usikkerhet knyttet til 
kostnader for enkelte av prosjektene i pakka. Videre 
planlegging har vist at flere av prosjektene og tiltakene 
har blitt dyrere enn tidligere anslått, og i tillegg har 
bompengeinntektene vært lavere enn forventet. Det er 
derfor behov for å revidere finansieringsopplegget for 
Harstadpakken.

Ko m i t e e n  er av den oppfatning at det er stor opp-
slutning blant innbyggerne i Harstad når det gjelder vik-
tigheten av å fullføre Harstadpakken. Ny veginfrastruk-
tur vil styrke og utvikle byen, noe som igjen vil kunne ut-
løse andre investeringer. Ko m i t e e n  er kjent med at 
Harstad har planer for viktige utbyggingsområder og at 
det her planlegges ut fra målsettingene om en moderne 
og framtidsrettet areal- og transportpolitikk. Dersom 
prosjektene og tiltakene i Harstadpakken ikke realise-
res vil utviklingen i disse områdene hemmes, og i verste 
fall stoppe opp, grunnet krav om utbygging av infra-
struktur som en del av kommende planer. Når prosjek-
tene og tiltakene i Harstadpakken realiseres ligger det til 
rette for at vedtatte planer for utvikling og utbygging 
kan fullføres og realiseres.

Ko m i t e e n  viser til at fullføringen av Harstadpak-
ken medfører mange tiltak for gående og syklende, i til-
legg til ny kollektivterminal. I en framtidsrettet og kom-
pakt småby må det være trygt, trivelig og enkelt å velge 
miljøvennlige måter å ta seg fram på. Det vil bli mulig 
med prosjektene og tiltakene i Harstadpakken.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a -
l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  Ve n s t r e , slutter seg til 
det reviderte finansieringsopplegget for Harstadpak-
ken.

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  S e n t e r -
p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i , viser til 
dagens system der fylkeskommunene må stille garanti 
for utbygging av riksveger og til debatten som har vært 
omkring dette.

D e t t e  f l e r t a l l e t  viser i så måte til at Stortinget 
6. oktober 2020 fattet følgende vedtak:

«Stortinget ber regjeringen fremme sak for Stortin-
get hvor staten overtar garantiansvaret for bompenge-
lån på riksveg, både på nåværende og framtidige pro-
sjekter.»

D e t t e  f l e r t a l l e t  legger til grunn at endringer i 
reglene for garantiansvar også vil gjelde for Harstadpak-
ken.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  viser til at proposisjonen foreslår revidert finansi-
eringsopplegg hovedsakelig begrunnet i lavere 
bompengeinntekter enn forventet. Dette er et godt eksem-
pel på hvorfor bompenger er en ineffektiv måte å finansiere 
nødvendige veiprosjekter. D i s s e  m e d l e m m e r  mener 
det er urettferdig og usosialt å på denne måten skyve reg-
ningen over på bilistene når finansieringsordningen viser 
seg så ineffektiv at den ikke strekker til. Det er et offentlig an-
svar å sørge for nødvendig infrastruktur i hele landet, og 
d i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor både eksisterende og 
foreslått bompengeandel må dekkes av statlige midler.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det første forsla-
get til revidert finansieringsopplegg ble avvist i 2018 da 
Fremskrittspartiet satt i Samferdselsdepartementet, 
med begrunnelsen at bompengebelastningen til biliste-
ne var for høy. D i s s e  m e d l e m m e r  konstaterer at for-
slaget, som er utarbeidet og lagt frem etter at Frem-
skrittspartiet forlot regjeringen, inneholder en økning i 
bompengeandelen på 537 mill. kroner. Det betyr at om 
lag 70 pst. av den totale kostnadsøkningen på 770 mill. 
kroner blir sendt rett videre til bilistene i og rundt Har-
stad.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til representantforsla-
get i Dokument 8:275 S (2020–2021) fra Fremskrittspar-
tiet hvor det ble foreslått å avvikle bompengegjelden i 
Vegpakke Harstad. Under Stortingets behandling av for-
slaget den 2. juni 2021, jf. Innst. 527 S (2020–2021), 
stemte samtlige andre partier for å opprettholde inn-
krevingen av bompenger fra bilistene i og rundt Har-
stad.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er riktig å fullføre 
veiprosjektene i denne pakken, særlig med hensyn til de 
bilistene som har betalt bompenger siden innkrevingen 
startet i juni 2016. Det burde imidlertid gjøres med en 
økning i de statlige, fylkeskommunale og kommunale 
midlene alene, uten bompenger. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener statlige midler må dekke den foreslåtte 
økte bompengeandelen på 537 mill. kroner og den 
resterende lånegjelden, som per 31. desember 2020 var 
på om lag 600 mill. kroner, må innløses med statlige 
midler. D i s s e  m e d l e m m e r  mener bilistene i og 
rundt Harstad fortjener å kunne kjøre til og fra jobb, 
skole og fritidsaktiviteter uten å betale bompenger.

På denne bakgrunn fremmer d i s s e  m e d l e m -
m e r  følgende forslag:

«Stortinget godkjenner revidert finansieringsopp-
legg for Vegpakke Harstad, og legger til grunn at vegpak-
ken fullføres uten bruk av bompengefinansiering. 
Statlige midler økes tilsvarende foreslått bompengean-
del og regjeringen bes innløse gjenstående lånegjeld i 
bompengeselskapet. Bompengeinnkreving i Vegpakke 
Harstad avvikles.»
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3. Forslag fra mindretall
Forslag fra Fremskrittspartiet:
Forslag 1

Stortinget godkjenner revidert finansieringsopp-
legg for Vegpakke Harstad, og legger til grunn at vegpak-
ken fullføres uten bruk av bompengefinansiering. Statli-
ge midler økes tilsvarende foreslått bompengeandel og 
regjeringen bes innløse gjenstående lånegjeld i bom-
pengeselskapet. Bompengeinnkreving i Vegpakke Har-
stad avvikles.

4. Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av medlemmene fra 

Arbeiderpartiet, Høyre, Senterpartiet, Sosialistisk Ven-
streparti og Venstre.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser 
til proposisjonen og rår Stortinget til å gjøre følgende

v e d t a k :

I
Stortinget slutter seg til delvis bompengefinansi-

ering av revidert Vegpakke Harstad i Troms og Finn-
mark.

II
Stortinget samtykker i at Bompengeselskap Nord 

AS får tillatelse til å ta opp lån og kreve inn bompen-
ger til utbygging og finansiering av revidert Vegpakke 
Harstad i Troms og Finnmark. Vilkårene framgår av 
Prop. 204 S (2020–2021).

III
Samferdselsdepartementet får fullmakt til å inn-

gå avtale med Bompengeselskap Nord AS om delfi-
nansiering av revidert Vegpakke Harstad. Avtalen gir 
bompengeselskapet rett til å kreve inn bompenger 
innenfor de vilkårene Prop. 204 S (2020–2021) fastset-
ter.

Oslo, i transport- og kommunikasjonskomiteen, den 10. juni 2021

Helge Orten Sverre Myrli
leder ordfører
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